

### Armin Rohde – 70 (21.03.1952)

Professor Emeritus, Dr. rer. pol. of the Greifswald University (Federal Republic of Germany), co-organiser and long-term (since 1999) active participant of the conference, and member of the editorial team of the international scientific journal *Estonian Discussions on Economic Policy* in three languages and author and co-author together with his doctoral students of many papers in the journal. We wish him good health, success and effective cooperation.

*More information in the journal issue: 1-2/2018*

Sincerely,

Organising Committee of the Conference and Editorial Team of the Journal

\* \* \*

### Klaus Schrader – 60 (4.10.1962)



Sündinud Lank-Latumis (liideti 1.01.1970 Meerbuschi linnaga) Nordrhein-Westfaleni liidumaal Saksamaa LVs. Kieli Ülikooli juures asuva autonoomse Kieli Maailmamajanduse Instituudi (IfW) majandusteadlane. Teaduskonverentside kaaskorraldaja ja aktiivne osaleja Jänedal ning kolmekeelse rahvusvahelise teadusajakirja „Eesti majanduspoliitilised väitlused“ toimetuskolleegiumi liige. Ta lõpetas 1988. aastal Kölni Ülikooli diplomiga (rahvamajandusõpetuse suund); 1998 kaitses samas ülikoolis doktorikraadi (Dr. rer. pol.). Alates 1988 Kieli IfWi teadur, seejärel vanem-ökonoomist ning sama instituudi Majanduspoliitika Keskuse asejuhataja. Jänedal rahvusvahelisel majanduspoliitika teaduskonverentsil (2014–2019), avaldanud meie ajakirjas sisukaid ühisartikleid ning esinenud huvitavate ühissetekannetega (koos Claus-Friedrich Laaseriga, alates 2014). K. Schraderi uurimisvaldkonnad: majanduskriisimaad Euroopa Liidus (EL); majandusintegratsioon laienuvad ELs; töajuturupoliitika ja tööhõive arengud; EL ja euro; rahvusvahelise kaubanduse globaliseerumine; majandus- ja finantskriisid; heaoluriik, Saksamaa, Euroopa; EL integratsioon Lõuna- ja Ida-Euroopa maadega; Balti riikide majandus ja majanduspoliitika.

Klaus Schrader on hulk aastaid töötanud koos IfWi hea kolleegi **Claus-Friedrich Laaser**’iga – 67 (sündinud 26.01. 1955 Kielis; omandas Kieli Ülikoolist nii diplomi /1979/ kui doktorikraadi /Dr. sc. pol. – 1990/; 1. novembrist 2020 – pensionil). Nad mõlemad on koos osalenud ja ettekannetega esinenud mitmel aastal meie konverentsil Jänedal, kirjutanud ja avaldanud ühiseid artikleid meie käesolevas ajakirjas. Neil mõlemal on olnud ka samad või sarnased uurimisvaldkonnad. C.-F. Laaser on olnud IfWi Poliitika Koordineerimise Üksuse, Majanduspoliitika Keskuse ja Kommunikatsioonikeskuse liige. Tema viimaste aastate uurimisteedad olid: kaubanduse integratsioon EL-is ja infrastruktuuri roll majandusintegratsiooni käigus.



Soovime neile head tervist, edu ja tegusat koostööd, Claus-Friedrichile ka mõnusat pensionipõlve.

Lugupidamisega  
konverentsi ja ajakirja toimkond

PS: Sii võiks lisada – kui meie ajakirja peatoimetaja Matti Raudjärvi stažeeris järjekordselt kolm kuud (november 2015 kuni jaanuar 2016) Kieli Maailmamajanduse Instituudis (IfW) DAADi stipendiaadina, siis tema suurepäraseks ja abivalmis mentoriteks olid Klaus Schrader ja Claus-Friedrich Laaser! Palju tänu neile veelkord toonase sõbraliku abi ja nõuannete eest! Stažeerimine IfWs oli väga sisukas, viljakas ning lävimine sealsete kolleegidega tekitas palju uusi mõtteid tuleviku jaoks.

\* \* \*

### **Klaus Schrader – 60 (geboren: 4.10.1962)**

Wirtschaftswissenschaftler am autonomen Institut für Weltwirtschaft in Kiel (IfW) an der Christian-Albrechts-Universität zu Kiel in der Bundesrepublik Deutschland. Mitveranstalter und aktiver Teilnehmer der Wissenschaftskonferenzen in Jäneda sowie Mitglied des Redaktionskollegiums der dreisprachigen internationalen Wissenschaftszeitschrift „Estnische Gespräche über Wirtschaftspolitik“. Er absolvierte im Jahre 1988 an der Universität Köln sein Diplomstudium (Fachrichtung Volkswirtschaft); 1998 wurde ihm an derselben Universität der akademische Grad des Doktors (Dr. rer. pol.) verliehen. Seit 1988 Wissenschaftler am Kieler IfW, danach Obervolkswirt und stellvertretender Leiter des Zentrums für Wirtschaftspolitik desselben Instituts. Für die internationalen wirtschaftspolitischen Wissenschaftskonferenzen in Jäneda (2014–2019) hat er in unserer Zeitschrift inhaltsreiche gemeinsame Artikel veröffentlicht und ist mit interessanten gemeinsamen Vorträgen aufgetreten (zusammen mit Claus-Friedrich Laaser, ab 2014). Forschungsbereiche von K. Schrader: Wirtschaftskrisenländer in der Europäischen Union (EU); Wirtschaftsintegration in der erweiterten EU; Entwicklungen der Arbeitsmarktpolitik und der Beschäftigung; die EU und der Euro; Globalisierung des internationalen Handels; Wirtschafts- und Finanzkrisen; Wohlfahrtsstaat, Deutschland, Europa; die Integration der EU mit süd- und osteuropäischen Ländern; Wirtschaft und Wirtschaftspolitik der baltischen Staaten.

Klaus Schrader hat mehrere Jahre gemeinsam mit einem guten Kollegen aus dem IfW gearbeitet, **Claus-Friedrich Laaser – 67 (geboren 1955;** er erhielt sowohl das Diplom /1979/ wie auch den Doktorgrad /Dr. sc. pol. – 1990/ an der Universität Kiel; seit 1. November 2020 – in der Rente). Beide haben gemeinsam mehrere Jahre lang an unserer Konferenz in Jäneda teilgenommen und Vorträge gehalten sowie gemeinsame Artikel für unsere vorliegende Zeitschrift geschrieben und veröffentlicht. Beide haben auch gleiche oder ähnliche Forschungsbereiche gehabt. C.-F. Laaser ist Mitglied der Einheit der politischen Koordination, des Zentrums für Wirtschaftspolitik und Kommunikationszentrums des IfW gewesen. Seine Forschungsthemen in den letzten Jahren waren: die Integration des Handels in der EU und die Rolle der Infrastruktur im Verlauf der Wirtschaftsintegration.

Wir wünschen beiden gute Gesundheit, Erfolg, weitere aktive Zusammenarbeit, und Claus-Friedrich zusätzlich auch ein angenehmes Rentnerdasein.

Mit Hochachtung  
Arbeitssteam der Konferenz und der Zeitschrift

P.S.: Hier könnte angefügt werden – als der Chefredakteur unserer Zeitschrift Matti Raudjärvi wiederum drei Monate lang (November 2015 bis Januar 2016) als Stipendiat von DAAD bei einem Forschungsaufenthalt am Institut für Weltwirtschaft in Kiel (IfW) war, dann waren seine hervorragenden und hilfsbereiten Mentoren Klaus Schrader und Claus-Friedrich Laaser! Nochmals vielen Dank ihnen für die freundliche Unterstützung und Beratung von damals! Der Forschungsaufenthalt am IfW war sehr inhaltsreich, fruchtbar und durch die Begegnungen mit den dortigen Kollegen entstanden viele neue Gedanken für die Zukunft.

\* \* \*

### **Klaus Schrader – 60 (4.10.1962)**

Economist of the independent Kiel Institute for the World Economy (IfW) at the University of Kiel, Federal Republic of Germany. Co-organiser and active participant of the scientific conferences at Jäneda and member of the editorial team of the international scientific journal *Estonian Discussions on Economic Policy* in three languages. He graduated from the University of Cologne 1988 with a diploma (the field of national economy studies); in 1998 he defended his doctoral thesis at the same university (Dr. rer. pol.). Since 1988 a researcher of the Kiel IfW, then a senior economist and deputy head of the Centre of Economic Policy of the same institute. He has published substantial joint papers in our journal and made interesting joint presentations (with Claus-Friedrich Laaser, since 2014) at the international scientific conferences on economic policy at Jäneda (2014–2019). Research areas of K. Schrader: countries in economic crisis in the European Union (EU); economic integration in the enlarged EU; developments of labour market policy and employment; EU and euro; globalisation of international trade; economic and financial crises; welfare state, Germany, Europe; EU integration with countries of Southern and Eastern Europe; economy and economic policy of the Baltic States.

Klaus Schrader has had many years of cooperation with his good colleague at IfW **Claus-Friedrich Laaser – 67 (26.01.1955;** acquired both a diploma (1979) and the doctoral degree at the University of Kiel (Dr. sc. pol. – 1990); since 1 November 2020 – retired). They have both participated and made presentations together at our conference at Jäneda for several years and have written and published joint papers in our journal. They have also both had the same or similar research areas. C.-F. Laaser has been a member of the IfW Policy Coordination Unit, Centre of Economic Policy and Communication Centre. His research subjects in the recent years were: trade integration in the EU, and the role of infrastructure in economic integration.

We wish them good health, success and effective cooperation, to Claus-Friedrich also pleasant retirement.

Sincerely,  
Organising Committee of the Conference and Editorial Team of the Journal

P.S.: We should add here – when the chief editor of our journal Matti Raudjärvi had one his fellowship periods of three months (from November 2015 to January 2016) at the Kiel Institute for the World Economy (IfW) with a DAAD scholarship, Klaus Schrader and Claus-Friedrich Laaser were his wonderful and helpful mentors! Many thanks to them again for their friendly assistance and advice at that time! Fellowship at IfW was very substantial and fruitful and communication with the colleagues there gave a lot of new ideas for the future.

\* \* \*



### **Jüri Sepp – 70 (9.09.1952)**

Sündinud Tallinnas. Lõpetas 1970. aastal Tallinna 42. Keskkooli ning 1975. aastal Tartu Ülikooli (TÜ) majandus-teaduskonna majandusküberneetika erialal. Pärast ülikooli lõpetamist elas aastaid Elvas, seejärel Tartus ning Eesti taasiseseisvumise järel tänaseni Tartu vallas Maarja-Magdaleena külas.

1977–1981 oli ta TÜ-s aspirantuuris. Majandusteaduse kandidaadi kraadi kaitses ta 1982. aastal Eesti Teaduste Akadeemia Majanduse Instituudis. Juhendajaks oli Tallinna Polütehnilise Instituudi (TPI, hilisem Tallinna Tehnikaülikool /TTÜ) majandusteaduskonna professor, hilisem akadeemik (1994) ja Riigikogu liige (1992–2003) majandusdoktor Uno Mereste ning töö teemaks: „Jaekäibe aastasisesed kõikumised kaubandus-organisatsioonides“.

Töötas TÜ majandusteaduskonnas teadurina (1975–1980), vanemõpetajana (1980–1984), dotsendina (1984–1994) ja majanduspoliitika professorina (1994–2020). Viimases ametis oli ka majanduspoliitika õppetooli juhataja. Aastatel 1990–1992 oli kaubandusministeri asemisminister. Aastatel 1998–2008 oli Eesti Panga Nõukogu liige; 1996–2005: TÜ majandusteaduskonna dekaan; 1994–2021: TÜ nõukogu liige. Stažeerinud korduvalt ja pikaajaliselt Saksamaa LV ülikoolides ja teadusasutustes (Frankfurt-Main, Hamburg jt). Emeriteerus aastal 2020.

Tunnustused: Tartu Ülikooli suur medal (2005); riiklik tunnustus „Valgetähe IV klassi teenetemärk“ (2008)<sup>1</sup>; Tartu Ülikooli väike medal (2012); Tartu Ülikooli teenetemärk (2015); Tartu Ülikooli teenetemärk "100 semestrit Tartu Ülikoolis"(2020).

Tartu Ülikooli emeriitprofessor dr (majanduskandidaat, PhD-filosoofiadoktor) Jüri Sepp, on olnud majanduspoliitika teaduskonverentside kaaskorraldaja ja aktiivne osaleja

---

<sup>1</sup> [https://et.wikipedia.org/wiki/J%C3%BCri\\_Sepp#cite\\_note-1](https://et.wikipedia.org/wiki/J%C3%BCri_Sepp#cite_note-1)